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Aktuality

 Obecní bál – 16. listopadu 
 Svoz bioodpadu bude   

ukončen v  pondělí 18. 
listopadu

 Plánované odstávky 
dodávek elektřiny:             
20. a 21. listopadu, 7 -15 hod.                                
(seznam ulic a č.p., kterých se 
odstávka týká, najdete na 
webu obce nebo přímo na 
https://www.cezdistribuce.cz/c
s/pro-zakazniky/odstavky.html 

 Zahájení adventu                  
s  mikulášskou nadílkou       
30. listopadu 

 Charitativní bazárek ZŠ 
Poříčany – 4. prosince

 Vánoční koncert ZŠ 
Poříčany –  14. prosince

Milí čtenáři Posla,

Poříčany letos dostaly docela zabrat, tedy alespoň co se stavební činnosti týče. Prakticky celý rok probíhala výstavba nové 
čistírny odpadních vod, ke které se na jaře přidala kanalizace v jižní části obce. Následoval nový přechod u benzínové 
pumpy, kde nám průběžně nepozorní řidiči kácí značky, a chodník v Kounické. V  červnu pak začala rekonstrukce mateřské 
školy. A sotva jsme ji dokončili, byla zahájena oprava ulice Ke Kersku a výstavba kanalizace v  ulicích Větrná a Za 
Vrcholem. Do toho začal ČEZ s  přeložkou el. vedení  a nezahálejí ani fotbalisti, kteří se pustili do rekonstrukce kabin. 
Na jeden rok se toho nesešlo málo a myslím, že až to všechno skončí, všichni si oddechneme. Abychom nabrali dech na 
příští rok :-). V  letošním roce se tak v Poříčanech proinvestuje téměř 60 miliónů korun. Stavební činnost s  sebou také nese 
mnoho negativních důsledků, prachu, hluku, zvýšené dopravní zátěže i dopravních omezení, bohužel také často reklamace, 
nedodělky a handrkování. Díky všem za trpělivost, kterou jste letos projevili.
V  Poslu přinášíme ohlédnutí za tím, co se událo, čerstvé novinky i pozvání na akce, které nás čekají. Abyste i mezi 
jednotlivými vydáními Posla měli přehled o aktuálním dění, přihlaste se do nového informačního systému Mobilní rozhlas. 
Tuto službu využívá mnoho měst a obcí a rozhodli jsme se vyzkoušet ji i u nás. Podrobné informace včetně registračního 
formuláře najdete uvnitř čísla. 
Toto podzimní číslo přinášíme jen pár dnů před 30. výročím Sametové revoluce. Zapátrali jsme v  archivu, abyste si mohli 
přečíst, jak jsou události roku 1989 zaznamenány v  obecní kronice. 
Mně bylo tehdy deset a z listopadu 89 si pamatuju hlavně chroupání jablek, babiččin štrúdl a svatořečení Anežky České.    
A taky jak naši malovali transparenty na manifestace. Moc jsem tehdy tomu, co se děje, nerozuměla. Ale ta atmosféra 
okolo 17. listopadu plná očekávání, euforie a obrovské sounáležitosti  mi vždycky přišla výjimečná. 
Dnešní doba možná má svoje mouchy, ale svobodu a demokracii bychom neměli brát jako samozřejmost a měli bychom     
o ně pečovat. Tak si na to příští neděli vzpomeňte, a třeba si v 17:11 nalaďte rádio a poslechněte si Modlitbu Marty 
Kubišové…
                                                                                                                                                         
                          Hanka Teršová
                                                                                                                                                                starostka obce
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Co je nového
V  říjnu byly zahájeny stavební práce na opravě ulice 
Ke Kersku. Projekt v  celkové výši 2.395.785,69 Kč je 
spolufinancován Ministerstvem pro místní rozvoj. 
Dotace činí 70% způsobilých výdajů, tj. 1.538.568,- 
Kč.  Stavební práce realizuje spol. M-Silnice, termín 
dokončení stavby je do 15. prosince.
Zároveň s  touto akcí se „za rohem“ rozeběhla výstavba 
nové splaškové kanalizace v  ul. Za Vrcholem a Větrná, 
která bude napojena do přečerpávací stanice v  ul. Ke 
Kersku. Tuto stavbu podpořil dotací ve výši 2.000.000,- 
Kč Fond životního prostředí a zemědělství 
Středočeského kraje, celkové náklady činí 5.982.156,21 
Kč. Pokud to klimatické podmínky dovolí, hotovo  by 
mělo být do konce roku. 
Téměř hotova je i rekonstrukce a intensifikace 
čistírny odpadních vod a výstavba kanalizace - JIH, 
včetně veřejné části domovních přípojek. Na přelomu 
října a listopadu došlo k  obnově asfaltových povrchů 
po výkopech, dokončovací práce budou hotovy do 
konce listopadu a kolaudace je plánována na 28.11.
Poslední  velkou investicí, kterou jsme letos rozjeli, je 
výstavba chodníků v  ul. Kounická a V  Průhonu. 
Zatímco část v  parku a podél areálu školy v  ul. 
Kounická je téměř dokončena a zbývá jen část okolo 
nového přechodu pro chodce u sokolovny, kde čekáme 
na dokončení přeložky kabelů spol. ČEZ, v  ul.            
V  Průhonu stavba  vypukne v  nejbližších dnech. 
Realizaci zajišťuje spol. CE-DA Servis s.r.o.    

Zateplení budovy mateřské školy
V  říjnu byly dokončeny stavební práce na 
zateplení staré mateřské školy. Primárním cílem 
projektu bylo snížení energetické náročnosti 
(výměna oken a dveří, zateplení fasády                 
a stropních konstrukcí, výměna plynových kotlů, 
LED osvětlení v  učebnách a rekuperační 
jednotky). Tyto práce tvořily uznatelné náklady 
projektu. K  tomu se přidružily další nutné 
stavební práce – přeložení střechy z  důvodu 
doplnění podstřešní fólie, rekonstrukce terasy vč. 
nového schodiště a zábradlí, a nutné související 
práce v  interiéru (sádrokartonové podhledy v  
učebnách, nové WC, nové dlažby ve vstupech, 
aj.). Projekt byl financován dotací Operačního 
programu životní prostředí (v předpokládané výši 
1.516.078,- Kč a dále dotací Středočeského kraje 
ve výši 1.538.000,- Kč.  Celkové náklady na 
stavební práce činily 6.960.471,- Kč.
Průběh stavby zkomplikovala pozdní dodávka 

dveří, kotlů a související stavební úpravy, které sice neměly vliv na konečný termín dle smlouvy o dílo, ale 
znemožnily otevření školky na začátku září, přestože to zhotovitel od prvopočátku stavby sliboval. Všem rodičům 
se za tuto komplikaci omlouváme a děkujeme za trpělivost! Děkujeme také našemu panu školníkovi, kterému 
rekonstrukce školky přinesla mnoho starostí navíc.
Školka v  novém kabátě prokoukla, paní učitelky si ji za pomoci dětí již vyzdobily a zabydlely. Věříme, že 
realizované stavební úpravy přispějí k  příjemnějšímu prostředí. Následovat bude ještě oprava chodníku okolo 
školky, který byl během stavby poničen.                    Hanka Teršová

Informace k  novým kanalizačním přípojkám  
Poříčany – JIH
Do nově vybudovaných přípojek je již možné se 
napojovat. Technická dokumentace ke zřízení soukromé 
části přípojky je umístěna na webu obce v sekci 
NOVINKY. Pokud již máte domovní přípojku hotovou, 
nebo její dostavbu připravujete v průběhu listopadu, 
můžete se připojit k hromadnému zaměření, které by 
mělo proběhnout v první polovině prosince. Termín bude 
upřesněn. V případě zájmu se telefonicky nahlaste na 
obecním úřadu nejpozději do 20. listopadu. 
Informace k možnosti hromadného uzavírání smluv        
s provozovatelem, spol. VaK Nymburk, nemáme k datu 
vydání tohoto čísla Posla bohužel k dispozici, budeme 
Vás informovat.

Domovní popelnice na tříděný odpad
Jak jsme v  Poslu avizovali na jaře letošního roku, od      
r. 2020 se upraví svoz komunálního odpadu, bioodpadu  
a tříděného odpadu z  domácností. S  naší žádostí           
o dotaci  na pořízení odpadových nádob na 
kompostovatelný odpad, plasty a papír z  Operačního 
programu Životní prostředí jsme uspěli a v  současné 
době běží výběrové řízení na dodavatele. Nádoby, které 
budou pro všechny domácnosti zdarma, by měly být       
k  dispozici v  průběhu března, na nový systém bychom 
chtěli „najet“ od 1. dubna. Bližší informace ke změnám  
v  odpadovém hospodářství obce Vám přineseme            
v  lednu.
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Výzva pro pejskaře!
Připomínáme všem majitelům pejsků, že na obecním 
úřadu jsou k  vyzvednutí pytlíky na sběr exkrementů 
(zdarma pro všechny poplatníky). 
Dále jsme Vás chtěli požádat o spolupráci při 
aktualizaci evidence psů, kterou bychom rádi rozšířili    
o fotodokumentaci. Moc by nám to pomohlo                  
v  případech, kdy pejsek uteče a my pátráme po tom, 
komu patří. Stačí poslat aktuální fotografii Vašeho 
pejska     (ve formátu .jpg) spolu s  číslem přidělené 
známky na email urad@obec-poricany.cz nebo na tel. 
775  763 800.  Pokud nemáte k  dispozici techniku, 
která by pořízení digitální fotografie a její odeslání 
umožnila, přijďte nebo zavolejte a domluvíme se.
 

Hřbitov
V  souvislosti s  novelou zákona  o pohřebnictví             
z  r. 2017 došlo k  úpravě hřbitovního řádu obce 
Poříčany. Dovolujeme si Vás upozornit zejména na 
povinnosti, které pozůstalým vznikají při ukládání 
ostatků do hrobů (ohlášení předem správci hřbitova       
+ doložení dokumentace dle zákona). 
Aktuální znění hřbitovního řádu a pokyny k  ukládání 
naleznete v  průběhu prosince na webu obce a na 
vývěsní desce poříčanského hřbitova: http://www.obec-
poricany.cz/sluzby-obcanum-1/hrbitov/.
                  Hanka Teršová

 

Vysokorychlostní trať povede asi kolem 
Poříčan. Stavět se má za 6 let
Vysokorychlostní trať, která má spojit Prahu s  Brnem   
a kde se vlakové soupravy budou prohánět rychlostí až 
320 km v  hodině, dostává konkrétní obrysy. Pilotní 
úsek trati by měl vést z  Prahy do Poříčan. Tuto, tzv. 
severní variantu, projektanti SŽDC upřednostňují, 
zejména proto, že je levnější   a terén pro stavbu 
vhodnější než alternativní trasa přes Benešov. Aktuálně 
se pro jednotlivé varianty tras zpracovávají studie 
proveditelnosti a dokumentaci pro územní řízení by 
správa železnic chtěla pro úsek z Prahy do Poříčan zadat 
už letos.   V  létě přijeli zástupci SŽDC na obecní úřad 
do Poříčan a seznámili zastupitelstvo se současným 
stavem plánů, předpokládanou trasou a 
pravděpodobným termínem začátku stavby v roce 2025. 
Severní část trati by měla mít 80 kilometrů, aby se po 
nich ale v budoucnu mohly prohánět vlaky, musí 
geodeti nejprve terén prozkoumat do nejmenších 
detailů. „Výstupem bude 3D zaměření skutečného 
stavu, který bude sloužit pro ty projektanty jako 
podklad,“ uvedl pro Českou televizi výrobní ředitel Petr 
Pavelka z firmy Hrdlička a spol. Investora, tedy stát, 
čeká ještě dlouhá cesta. Bude muset získat řadu 
povolení a razítek a také dojít k  dohodě s  vlastníky 
pozemků, na kterých koleje postaví.
I když se realizace severní varianty jeví velmi 
pravděpodobně a v  plánech obce je její budoucí koridor 
zakreslen již od 90. let, nic není rozhodnuté. Vedení 
obce bude se SŽDC dále jednat s cílem co nejvíce snížit 
vliv případné stavby na život v Poříčanech.   

                                                              (jih)

Televizní vysílání – Přechod na DVB T2
Jistě vám neunikla mediální kampaň k  přechodu 
televizního vysílání na DVB T2, což je nový standard 
digitálního pozemního televizního vysílání, který má na 
území České republiky v roce 2021 zcela nahradit 
současný standard DVB-T.  Ve Středních Čechách by 
mělo docházet k  postupném přechodu od konce 
listopadu 2019 do dubna 2020 (záleží, ze kterého 
vysílače TV signál přijímáte). 
Informační materiály k  přechodu na DVB T2 jsme 
umístili na webové stránky akce do sekce NOVINKY, 
využít můžete i některý z  webů, které se problematice 
přechodu na nové vysílání věnují (např. https://dvb-
t2.cz)

Sběr víček od PET láhví ukončen
Z  důvodů problematického odbytu nasbíraných víček 
od PET láhví jsme se rozhodli ukončit oddělený sběr 
víček od PET láhví. Sběrné nádoby na obecním úřadu   
a v  ZŠ Poříčany budou ke konci listopadu odstraněny, 
pokud máte doma vytříděná víčka, přineste je prosím do 
tohoto data.
Více o sběru víček a zajímavosti o třídění odpadu 
obecně:
https://www.samosebou.cz/2018/11/20/jak-je-se-sberem-vicek-z-
pet-lahvi/.
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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE POŘÍČANY 

Č. 6/2019 KONANÉHO DNE 22. 7. 2019

Bod 3 – Záměr pronájmu nebytových prostor – Bar

Starostka předložila zastupitelstvu obce žádost pana J. Hampla o 

pronájem nebytových prostor v  ul. Klučovská, č.p. 43 – Bar.

Usnesení č. 3/6/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje záměr pronájmu 

nebytových prostor v  ul. Klučovská č.p. 43 p. Jaroslavu Hamplovi za 

účelem provozování pohostinství; podmínky pronájmu jsou: 
2  minimální výše nájemného 500 Kč/m /rok + energie, nájem na dobu 

neurčitou  s  výpovědní lhůtou 3 měsíce. 

Hlasováno: PRO 6 ‐ PROTI 0 ‐ ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 3 bylo schváleno

Bod 4 – Dotace – Středočeský kraj – schválení veřejnoprávních 

smluv o poskytnutí dotace

-Fond životního prostředí a zemědělství: Výstavba kanalizace ‐ ul. Za 

Vrcholem, Poříčany

-Fond obnovy venkova: Zateplení staré budovy mateřské školy 

Poříčany

Usnesení č. 4/6/2019:

a) Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí dotace ve výši 2.000.000,‐ Kč ze 

Středočeského fondu životního prostředí a zemědělství na akci 

„Výstavba kanalizace ‐ ul. Za Vrcholem, Poříčany“, zavazuje se vyčlenit 

prostředky na realizaci akce v  rozpočtu obce a pověřuje starostku 

uzavřením veřejnoprávní smlouvy. 

b) Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí dotace ve výši 1.538.000,‐ Kč ze 

Středočeského fondu obnovy na akci „Zateplení staré budovy 

mateřské školy Poříčany“, zavazuje se vyčlenit prostředky na realizaci 

akce v  rozpočtu obce a pověřuje starostku uzavřením veřejnoprávní 

smlouvy.  

Hlasováno: PRO 6  ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

Usnesení č. 4  bylo schváleno

Bod 5 – Revokace usnesení – Mobilní rozhlas

Usnesení č. 5/6/2019: Na základě nabídky provozovatele aplikace 

mobilní rozhlas na bezplatné zavedení aplikace vč. všech jejích funkcí 

na dobu 1 roku zastupitelstvo revokuje své usnesení č. 8/5/2019 a se 

zavedením služby souhlasí.

Hlasováno: PRO 6  ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

Usnesení č.  5 bylo schváleno

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE POŘÍČANY 
Č. 7/2019 KONANÉHO DNE 27. 8. 2019

Bod 3 – Zpráva kontrolního výboru k  plnění usnesení

P. Novák předložil zastupitelstvu obce zprávu kontrolního výboru.

Usnesení č. 3/ 7/2019: Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu 

kontrolního výboru k  plnění usnesení za 1. pololetí r. 2019.

Hlasováno: PRO 10 ‐ PROTI 0 ‐ ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 3 bylo schváleno

Bod 4 – Pronájem nebytových prostor – Bar u Supa 

Starostka předložila zastupitelstvu obce žádost J. Hampla na 

pronájem nebytových prostor za účelem provozovny pohostinství. 

Záměr pronájmu byl zveřejněn.

Usnesení č. 4/7/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje pronájem 

nebytových prostor p. Jaroslavu Hamplovi, Na Klínku 245, 289 14 

Poříčany, IČO: 40066991 za účelem provozovny pohostinství, a 

pověřuje starostku uzavřením nájemní smlouvy.

Hlasováno: PRO 10  ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

 Usnesení č. 4  bylo schváleno

Bod 5 – Pacht zemědělských pozemků

Starostka předložila zastupitelstvu návrhy dodatků k  pachtovním 

smlouvám na zemědělské pozemky v  k.ú. Poříčany a k.ú. Chrást. 

Záměr pachtu byl zveřejněn.

Usnesení č. 5/ 7/2019:

a) Zastupitelstvo obce schvaluje prodloužení stávajícího pachtu 
2zemědělského pozemku č. 420/12 o výměře 1614 m  v k.ú. Chrást u 

Poříčan společnosti AKCENT, spol. s.r.o., Kounice 395, IČO: 47544163 

do 30. 9. 2020. Zastupitelstvo obce pověřuje starostku uzavřením 

Dodatku č. 1 pachtovní smlouvy. 

b) Zastupitelstvo obce schvaluje prodloužení stávajícího pachtu 

zemědělských pozemků v  k.ú. Poříčany Ing. Jiřímu Zajícovi, Radim 

426, 281 03; IČO: 86552406 do 30. 9. 2020. Zastupitelstvo obce 

pověřuje starostku uzavřením Dodatku č. 1 pachtovní smlouvy.

Hlasováno: PRO 10  ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

 Usnesení č.  5 bylo schváleno

Bod 6 – Smlouva budoucí o zřízení věcného břemene

-  KSÚS – Veřejné osvětlení – přeložka ul. Českobrodská 

-  SŽDC – Kabel u nádraží

Starostka předložila zastupitelstvu obce návrhy smluv budoucích o 

zřízení věcného břemene pro veřejné osvětlení – přeložka veřejného 

osvětlení v ul. Českobrodská a umístění kabelu SŽDC v  žst. Poříčany.

Usnesení č. 6/ 7/2019:

a) Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu budoucí o zřízení věcného 

břemene č. 992/00066001/2018‐KH/JK/BS se Středočeským krajem 

zastoupeném Krajskou správou a údržbou silnic Středočeského kraje, 

IČ: 00066001 se sídlem Zborovská 11, Praha P – Smíchov z důvodu 

umístění kabelu VO obce Poříčany v  silničních pozemcích parc. č. 

854/3, 896/17, 854/17, 859, 890/1 a 897/1, a pověřuje starostku 

podpisem této smlouvy.

b) Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu budoucí o zřízení věcného 

břemene č. E618‐S‐3092/2019/Dos se spol. Správa železniční 

dopravní cesty, státní organizace, se sídlem: Praha 1 ‐ Nové  Město, 

Dlážděná 1003/7, PSČ 110 00, IČ: 70994234, z důvodu umístění kabelu 

SŽDC v  rámci akce „Rekonstrukce nástupišť a zřízení bezbariérových 

přístupů v žst. Poříčany“ v  pozemku parc. č. 860/16, a pověřuje 

starostku podpisem této smlouvy. Úhrada za věcné břemeno bude v  

souladu s  platným ceníkem obce Poříčany.

Hlasováno: PRO 10  ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

Usnesení č.  6 bylo schváleno

Bod 7 – Zateplení Mateřské školy – průběh stavby

Starostka informovala o průběhu stavby MŠ. Z  důvodů větší 

náročnosti úpravy interiérů (nutno zajistit staticky nevyhovující 

hurdiskový strop, přeložka ucpané vnitřní kanalizace) dojde ke zdržení 

a předpoklad zahájení provozu je 9.9. (jedno oddělení) a 23. 9. druhé 

oddělení. Oddělení C v  nové MŠ zahájí provoz beze změn, 2. 9. 2019. S  

vedením ZŠ byl projednán další postup, p. ředitel bude informovat 

všechny rodiče a v  rámci provizorního řešení (provoz v  náhradních 

prostorách – např. družina, sokolovna) se MŠ bude snažit o umístění 

všech dětí, jejichž rodiče to budou potřebovat a nebudou moci zajistit 

si na tu dobu hlídání.

Vícepráce (vstupní dveřní portál – chyba v  rozpočtu; statika stropu, 

přeložka kanalizace, nevyhovující podloží terasy, aj.) budou 
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projednány a řešeny zápočtem víceprací/méněprací při dokončení 

stavby.

Usnesení č. 7/7/2019: Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu 

starostky o průběhu stavby – Zateplení Mateřské školy

Hlasováno: PRO 10  ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

Usnesení č.  7 bylo schváleno

Bod 8 – Výběr zhotovitele

- Oprava ul. Ke Kersku

- Splašková kanalizace – ul. Větrná a Za Vrcholem

- Přípolož veřejného osvětlení – ul. V  Průhonu

Starostka předložila výsledky výběrových řízení na akce „Oprava 

místní komunikace Ke Kersku, Poříčany“ a „Splašková kanalizace ‐ ul. 

Větrná a Za Vrcholem, Poříčany“. Hodnotící komise doporučila vybrat 

uchazeče s  nejnižší nabídkovou cenou. 

Starostka dále informovala zastupitelstvo o uzavření objednávky na 

přípolož veřejného osvětlení v ul. V Průhonu u zhotovitele přeložky el. 

vedení, spol. Elmoz Czech.

Usnesení č. 8/7/2019:

a) Zastupitelstvo projednalo výsledek výběrového řízení v  rámci 

veřejné zakázky „Oprava místní komunikace Ke Kersku, Poříčany“ a 

rozhodlo o výběru zhotovitele stavebních prací, spol. M‐Silnice a.s., 

Husova 1697, 530 03 Pardubice, IČO 42196868 s  nabídkovou cenou:  

2.341.335,69 Kč vč. DPH. Zastupitelstvo obce pověřuje starostku 

uzavřením smlouvy o dílo. Zastupitelstvo dále schvaluje přijetí dotace 

Ministerstva pro místní rozvoj na  tuto akci.  

b) Zastupitelstvo projednalo výsledek výběrového řízení v  rámci 

veřejné zakázky „Splašková kanalizace ‐ ul. Větrná a Za Vrcholem, 

Poříčany“ a rozhodlo o výběru zhotovitele stavebních prací, spol. KG – 

Servis, spol. s r.o., Dolní Nouzov 415, 281 01 Velim, IČO: 256 82  512 s  

nabídkovou cenou 5.982.156,21 Kč vč. DPH. Zastupitelstvo obce 

pověřuje starostku uzavřením smlouvy o dílo. 

c) Zastupitelstvo obce bere na vědomí objednávku na přeložku 

veřejného osvětlení v  ul. V  Průhonu se spol. Elmoz Czech, s.r.o., IČO: 

47544929, v  ceně 432.483,40 Kč vč. DPH. 

Hlasováno: PRO 10  ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

Usnesení č.  8 bylo schváleno

Bod 9 – Návrh kupní smlouvy – SŽDC – pozemek 896/18 – záměr 

prodeje

Starostka předložila zastupitelstvu obce návrh kupní smlouvy na 

prodej pozemku parc. č. 896/18.

Usnesení č. 9/7/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje záměr prodeje 

pozemku parc. č. 896/18 v  ul. Českobrodská spol. Správa železniční 

dopravní cesty, státní organizace, se sídlem: Praha 1 ‐ Nové  Město, 

Dlážděná 1003/7, PSČ 110 00, IČ: 70994234. Podmínkou prodeje je 

zachování stávající odvodňovací funkce pozemku. 

Hlasováno: PRO 10  ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

Usnesení č.  9 bylo schváleno

Bod 10 ‐  Financování kanalizace – JIH – přeložka dešťové kanalizace

Starostka předložila zastupitelstvu obce návrh dodatku ke smlouvě o 

zápůjčce finančních prostředků na akci Kanalizace – JIH o částku  

290.639,‐ Kč na přeložku dešťové kanalizace v  ul. Pod Hájem.

Usnesení č. 10/7/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje navýšení 

zápůjčky finančních prostředků spol. Vodovody a kanalizace Nymburk 

a.s. ke krytí zdrojů potřebných k vybudování kanalizace v rámci akce 

„Poříčany – dokončení kanalizace a intenzifikace ČOV“ o náklady na 

přeložku dešťové kanalizace v  ul. Pod Hájem ve výši 290.639,‐ Kč. 

Zastupitelstvo schvaluje uzavření dodatku ke smlouvě o 

spolufinancování a zápůjčce a pověřuje starostku jejím podpisem.

Hlasováno: PRO 10  ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

Usnesení č.  10 bylo schváleno

Bod 11 – Záměna účelu – čerpání úvěru České spořitelny

Starostka předložila návrh na změnu účelu úvěru  č. 

0431035459/LCD. Protože podmínkou úvěrové smlouvy je čerpání v  

r. 2019 a původně zamýšlený účel – dobudování kanalizace v  ul. Za 

Vrcholem a Větrná pravděpodobně nebude v  plné výši 

profinancován do konce roku, je možné rozšířit účel financování  na 

další investiční/neinvestiční akce realizované v  r. 2019.

Usnesení č. 11/7/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje změnu účelu b) 

úvěru č. 0431035459/LCD na financování investičních a 

neinvestičních akcí realizovaných v  r. 2019 a pověřuje starostku 

uzavřením dodatku smlouvy o úvěru.

Hlasováno: PRO 10  ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

Usnesení č.  11 bylo schváleno

Bod 12 – Vodovodní přípojky – JIH

Starostka předložila cenovou nabídku zhotovitele kanalizace a 

kanalizačních přípojek, spol. KaveBau s.r.o. na zhotovení vodovodních 

přípojek pro objekty ve vlastnictví obce a soukromé nemovitosti. 

Zastupitelstvo se dohodlo na shodném mechanismu financování 

vodovodních přípojek 

Usnesení č. 12/7/2019:

a) Zastupitelstvo obce schvaluje cenovou nabídku na vodovodní 

přípojky k  nemovitostem v  ul. Na Záhabří, Hořanská, Klučovská, 

Kostelní a Sportovní spol. KAVE Bau s.r.o., K Ďolíčku 66, 530 02 

Pardubice – Nové Jesenčany, IČ: 24135658 za cenu 944.068,72 Kč a 

pověřuje starostku uzavřením smlouvy o dílo.  

Hlasováno: PRO 10 ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

 Usnesení č.  12 a) bylo schváleno                 

b) Zastupitelstvo obce schvaluje výši paušálního příspěvku vlastníků 

na financování vodovodních přípojek na 25.000,‐ Kč

Hlasováno: PRO 9 ‐   PROTI  1 (Voráč)   ‐   ZDRŽEL SE  0

Usnesení č.  12 b) bylo schváleno

Bod 13 – Rozpočtové opatření č. 4‐2019

Starostka předložila zastupitelstvu obce rozpočtové opatření č. 

4/2019.

Usnesení č. 13/7/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové 

opatření č. 4‐2019 a pověřuje starostku provedením příslušných změn 

v  rozpočtu.

Hlasováno: PRO 10 ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

Usnesení č.  13 bylo schváleno

Bod 14 – Dotace OPŽP – odpadové nádoby na separaci

Starostka informovala o úspěchu žádosti o dotaci na pořízení nádob 

na tříděný odpad (plast, papír, bio pro domácnosti a plast, papír, kovy 

pro obec). Pro výběrové řízení je třeba připravit technickou specifikaci 

nádob a jejich barevné provedení. Zastupitelstvo se dohodlo, že 

nádoby budou jednotně v  černé barvě, opatřeny barevnými klipy na 

víku.   

Usnesení č. 14/7/2019: Zastupitelstvo obce bere na vědomí přidělení 

dotace na projekt „Rozšíření systému sběru separovaných odpadů‐

obec Poříčany“ a pověřuje starostku přípravou podkladů pro výběrové 

řízení a Rozhodnutí o poskytnutí dotace. 

Hlasováno: PRO 10 ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

 Usnesení č.  14 bylo schváleno

Bod 15 – Diskuse

P. Dusilová – navrhuje na počátku školního roku zajistit hlídání 
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přechodu u viaduktu i v  odpoledních hodinách

P. Novák – navrhuje úplné odstranění křoví podél silnice k  přechodu 

kvůli zvýšení viditelnosti chodců.

R. Voráč – dotaz na instalaci zábradlí u přechodu na křižovatce 

Českobrodská/V Průhonu – bude instalováno do konce října 2019

 ‐ dotaz na projektovou dokumentaci na rekonstrukci 

komunikace v  ul. Jana Hroudy – projektant přislíbil zaslání projektu 

do konce srpna, občanům bude rozeslána v  průběhu září.

A. Solilová – požádala o posekání okolo cesty na koupaliště z ul. 

Kounická

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE POŘÍČANY   
Č. 8/2019 KONANÉHO DNE 17. 9. 2019

Bod 3 ‐ Financování rekonstrukce kabin SK Poříčany

Starostka seznámila zastupitelstvo s  žádostí SK Poříčany na změnu 

financování projektu rekonstrukce  kabin, protože v  rámci 

schvalovacího procesu MŠMT bylo zjištěno, že část budovy, která je 

pronajímána jako provozovna pohostinství nemůže být předmětem 

způsobilých výdajů projektu (tj. nelze ji financovat dotací MŠMT). 

SK Poříčany požádal obec o pomoc s  financováním těchto 

nezpůsobilých výdajů ve výši 1.000.000 Kč. Starostka spolu s  

finančním výborem navrhla, aby bylo financování těchto výdajů 

realizováno formou bezúročné půjčky – finanční výpomoci. 

Usnesení č. 3/ 8/2019: 

a) Zastupitelstvo projednalo změny způsobilých a nezpůsobilých 

výdajů projektu „Revitalizace zázemí Sportovního klubu Poříčany“ a 

schvaluje poskytnutí návratné finanční výpomoci ve výši 1.000.000 

Kč Sportovnímu klubu Poříčany, z.s. na financování nezpůsobilých 

výdajů projektu, a to formou bezúročné půjčky se splatností 10 let. 

Čerpání půjčky proběhne nejdříve 15. 2. 2020 a je podmíněno 

vydáním kladného rozhodnutí o poskytnutí dotace MŠMT. 

b) Zastupitelstvo schvaluje úpravu výše dotace obce na 

spolufinancování způsobilých výdajů projektu dle usnesení č. 

3/5/2019 a) z  2.150.000,‐ Kč na 1.150.000 Kč a pověřuje starostku 

uzavřením dodatku k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace z  

rozpočtu obce

Hlasováno: PRO 11 ‐ PROTI   0  ‐ ZDRŽEL SE   0

Usnesení č. 3  bylo schváleno

Bod 4 – Zpráva finančního výboru 

L. Melich předložil zprávu finančního výboru z  jednání FV dne 13. 9. 

2019.

Usnesení č. 4/ 8/2019: Zastupitelstvo bere na vědomí zprávu fin. 

výboru k  čerpání rozpočtu a plnění plánu oprav a investic pro r. 

2019.  

Hlasováno: PRO 11 ‐ PROTI   0  ‐ ZDRŽEL SE   0

Usnesení č. 4  bylo schváleno

Bod 5 – Pronájem zahrádky – ul. Nádražní

Starostka předložila žádost o pronájem časti pozemku 902/1 v  ul. 

Nádražní za účelem zřízení zahrádky.

Usnesení č. 5/ 8/2019: Zastupitelstvo schvaluje záměr pronájmu 

pozemku parc. č. 902/1 vlastníkům bytových jednotek domu č.p. 93 

za těchto podmínek:

-      užívání společně části pozemku u domu bude 

umožněno všem vlastníkům bytů v  č.p. 93

-      případné stavební úpravy budou předem 

projednány s  pronajímatelem a budou provedeny 

na náklad nájemce.

- zásahy do dřevin rostoucích na pozemku nebudou 

prováděny bez souhlasu obce
2- cena nájmu bude min. 10 Kč/m /rok, výpovědní 

lhůta 6 měsíců

Hlasováno: PRO 10 ‐ PROTI   0  ‐ ZDRŽEL SE   1

Usnesení č. 5  bylo schváleno

19:55 ‐ odešel L. Melich

Bod 6 – Dodatek ke smlouvě o sdružení finančních prostředků ‐ 

Skupinový vodovod Třebestovice – Poříčany“

Starostka předložila návrh dodatku č. 2 ke Smlouvě o sdružení 

finančních prostředků ‐ Skupinový vodovod Třebestovice – 

Poříčany“ z r. 2001.

Usnesení č. 6/ 8/2019: Zastupitelstvo schvaluje dodatek č. 2 ke 

smlouvě o sdružení finančních prostředků ‐ Skupinový vodovod 

Třebestovice – Poříčany“ a pověřuje starostku jeho podpisem.

Hlasováno: PRO 10 ‐ PROTI   0  ‐ ZDRŽEL SE   0

Usnesení č. 6  bylo schváleno

Bod 7 – Financování přípojek vodovodu a kanalizace

Starostka požádala zastupitelstvo o souhlas s  uzavíráním 

splátkových kalendářů s  občany na financování 

kanalizačních/vodovodních přípojek.

Usnesení č. 7/ 8/2019: Zastupitelstvo obce souhlasí s  uzavřením 

případných dohod o splátkách na kanalizační/vodovodní přípojky se 

splatností 24 měsíců. 

Hlasováno: PRO 10 ‐ PROTI   0  ‐ ZDRŽEL SE   0

Usnesení č. 7  bylo schváleno

Bod 8 – Rozpočtové opatření č. 5‐2019

Starostka předložila návrh rozpočtového určení č. 5‐2019.

Usnesení č. 8/ 8/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové 

opatření č. 5‐2019 a pověřuje starostku provedením příslušných 

úprav rozpočtu

Hlasováno: PRO 10 ‐ PROTI   0  ‐ ZDRŽEL SE   0

 Usnesení č. 8  bylo schváleno

Bod 9 – Diskuse

‐     A. Kadeřábek ‐ informace o osazení zábradlí na rampě chodníku 

v ul Českobrodská (křižovatka U Hroudů) a o prořezání zelně       

u přechodu u pumpy

‐     R. Voráč ‐ dotaz na stavební dokumentaci ul. Jana Hroudy ‐ byla 

vrácena k dopracování nedostatků

        ‐ návrh na ustavení stavební komise, která bude 

projednávat přípravu a realizaci stavebních akcí, vč. přípravy 

zadání veřejných zakázek aj. ‐ bude projednáno na příštím 

zasedání

‐    J. Vencour ‐ nutno opravit chodník u bytovky č. 4 (Lipová x 

     Sportovní): bude zajištěno

‐    kontejner na papír v  ul. Na Úhoru – ulomené víko: dojde 

     k výměně

‐    P. Dusilová – dotaz na opravu ul. Hořanská a Klučovská po 

dokončení kanalizace: konec října; v Hořanské od návsi na konec 

obce a v ul. Klučovská nový asfalt v celé šíři, náves ‐ 6 m jízdní 

púruhy, mezi návsí a Šemberou jeden jízdní pruh + překopy

‐    J. Hrabě  ‐ dotaz na opravu ul. Na Klínku – bude řešeno v  rámci 

oprav komunikací

                      ‐ postup prací při rekonstrukci  MŠ Poříčany: termín  

                        dokončení – 15. 10.   2019
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Vážení spoluobčané, 

v obci Poříčany vytváříme občanskou infrastrukturu, která se 
skládá z  dobrovolných kontaktních údajů na občany, kteří 
zde bydlí, pracují, podnikají nebo zde vlastní nemovitost pro 
rekreaci. 

Díky této infrastruktuře jsme schopni zvýšit úroveň bezpečí, 
zapojit vás do kulturního a sportovního dění, umožnit 
efektivnější a modernější komunikaci mezi vámi a úřadem, 
zvýšit čistotu veřejných prostranství, rychleji a efektivněji 
řešit vznikající nejen technické problémy ve veřejných 
prostorách a celkově vás více zapojit do dění v obci.
 
Chcete dostávat upozornění na blížící se nebezpečí, 
odstávky, poruchy a výpadky energií, ankety, pozvánky na 
akce školy, kulturní a sportovní akce přímo do vašeho 
mobilu či mailu?  Komunikace je klíčová, proto volíme 
formu blízkou pro každého z Vás. Jdeme s dobou a díky 
tomu očekávejte primárně zprávy do aplikace nebo emailu. 
Samozřejmě myslíme i na občany, kteří jsou více tradiční a 
nemají email nebo chytrý telefon. Pouze těmto občanům 
budeme informace zasílat formou SMS či hlasové správy. 
Pro ostatní  budou SMS sloužit hlavně pro krizovou 
komunikaci.

Pojďte nám pomoci poukázat na nepořádek, černé skládky, 
poškozený veřejný majetek a další věci, které můžeme 
společně zlepšit a zajistit nápravu. Stačí daný podnět vyfotit 
přes aplikaci Zlepšeme Česko (Android, iOS), poslat nám a 
my už se danou věcí budeme zabývat. 

To a mnohem více získáte jednoduchou registrací 
ZDARMA:

- Přes mobilní aplikaci Zlepšeme Česko
- Přes webovou stránku www.obec-

poricany.mobilnirozhlas.cz
- Vyplněním přiloženého registračního letáku a 

předáním na obecní úřad 

POJĎTE S  NÁMI DÁL ZLEPŠOVAT NAŠI OBEC!

Děkujeme Vám 
     zastupitelé obce

Co všechno vám může nabídnout chytře 
komunikující obec

Mobilní Rozhlas není pouze moderní obdobou klasického 
obecního rozhlasu. Nabízí občanům mnohem víc. Kombinuje 
možnost rozesílek SMS zpráv, hlasových zpráv a e‐mailů, 
čímž umožňuje přímou komunikaci mezi obecním úřadem a 
občany. Důležitá zpráva vás tedy zastihne, ať už jste kdekoli. 
Obrovskou výhodou Mobilní Rozhlasu navíc je, že neslouží 
pouze k jednostrannému informování o dění v obci, ale 
umožňuje vám také na jednotlivá sdělení reagovat.  

Starosta tedy vidí nejen, komu bylo sdělení doručeno, ale 
také reakce příjemců. Díky tomu může obec Mobilní Rozhlas 
v budoucnu využít i třeba k vytváření jednoduchých 
minireferend a průzkumů. Bude tedy možné v reálném čase 
konzultovat některá rozhodnutí s občany, což samosprávě 
umožní plánovat další kroky.

Zní to poměrně chytře, viďte? Proto také patří Mobilní 
Rozhlas do skupiny chytrých, tedy SMART nástrojů.

 Co může nabídnout chytře komunikující obec?

 Neunikne vám žádná důležitá informace, i když jste 
třeba v práci nebo na dovolené

 Sami si volíte, jaké informace chcete dostávat
 Máte možnost se zapojit do dění v obci a jednoduše 

sdělit vedení svůj názor
 Máte šanci nahlašovat problémy v obci, jako je 

nepořádek nebo vandalismus, jednoduše přes 
aplikaci v mobilním telefonu. Aplikace je bezplatnou 
součástí platformy Mobilní Rozhlas

 Můžete jednoduše pomáhat sousedům ‐ třeba při 
hledání ztracených věcí nebo zatoulaných zvířat

 Více peněz na důležité věci – Mobilní Rozhlas je 
levné a efektivní řešení obecní komunikace

 Lepší znalost svých obyvatel, protože od nich má 
pravidelnou zpětnou vazbu

Proč se zapojit?

Do chytré komunikace se svou obcí se snadno můžete 
zapojit i vy. Stačí se do systému zaregistrovat a nastavit si 
preference toho, jaké informace chcete od své obce 
získávat. Budete tak dostávat skutečně jen ty zprávy, které 
vás budou zajímat. Registrovat se můžete online na webu 
obec‐poricany.mobilnirozhlas.cz, přes aplikaci v telefonu, 
nebo vyplněním tištěného formuláře na Obecním úřadu.

K čemu slouží Mobilní Rozhlas?
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Díky zapojení do systému budete moci od obce dostávat 
důležitá upozornění, přičemž starostové mají možnost cílit 
zprávy i třeba dle bydliště občana. Pokud například ve vaší 
ulici bude plánována odstávka, dostanete o ní informaci 
přímo na telefon v podobě SMS. Občany, kterých se odstávka 
netýká, naopak žádné zprávy obtěžovat nebudou.  

Kromě zpráv o zajímavých kulturních akcích či praktických 
upozornění na odstávku, havárii nebo blokové čištění je 
Mobilní Rozhlas skvěle využitelný i v případě krizových 
situací. Obec může občany varovat před nebezpečím a 
zároveň od nich získávat zpětné reakce. 

Podstatou Mobilního Rozhlasu je, aby se potřebné informace 
vždy dostaly k příjemci. Je totiž velký rozdíl mezi pouhým 
zveřejněním informace a jejím reálným doručením a 
přečtením ze strany občana. Zapojte se tedy a ujistěte se, že 
Vám již z dění v obci nic neunikne.

Zpětná vazba od občanů je pro obecní zastupitele nesmírně 
důležitá a různé podněty ze strany obyvatel mohou kvalitu 
života v obci významně zvýšit. Posílání podnětů a zpětné 
vazby směrem k samosprávě je naštěstí dnes díky moderním 
technologiím extrémně jednoduché a bleskově rychlé.  

Naše obec je zapojena do komunikační platformy Mobilní 
Rozhlas a občané tedy mohou jakýkoli problém snadno 
nahlásit přes stejnojmennou aplikaci v telefonu. Vedení obce 
se tak o problému dozví a může jej okamžitě řešit. Řadu 
problémů v obci totiž zastupitelé neřeší čistě z toho důvodu, 
že o nich neví. Hlášení občanů jsou provozovateli Mobilního 
Rozhlasu ručně kontrolována, upřesňována a tříděna, takže k 
vedení obce se dostanou skutečně hodnotné informace.  

Skrze aplikaci lze nahlásit prakticky jakýkoli problém od 

povaleného dopravního 
značení, přes uvolněný 
poklop kanálu až po 
přetékající kontejnery, 
černou skládku nebo 
vrak auta. Většina 
telefonů již dnes má 
fotoaparát a GPS modul, 
takže s hlášením o 

problému obce dostávají i fotodokumentaci a přesné 
geolokační údaje, což jim řešení problémů značně 
usnadňuje.

Nahlašování problémů skrze aplikaci se stává 
nepostradatelným prvkem chytré komunikace mezi občany a 
efektivně řízenými samosprávami. Celou řadu podstatných 
problémů by občan nenahlásil, protože není zvyklý volat na 
technické služby či chodit na úřad. Takto bariéra osobního 
kontaktu odpadá a problémy jsou rychle řešeny, což je u 
závad ohrožujících život nebo majetek klíčové.  

Aplikace ale není jen portálem pro stížnosti. Občané mohou 
skrze Mobilní Rozhlas vedení obce i chválit a zasílat podněty.  

Snadné a rychlé nahlašování problémů je základem chytré 
komunikace mezi občanem a obcí. Díky aplikaci Mobilní 
Rozhlas se samospráva dozví o problémech, které by se k ní 
jinak nedonesly, a obyvatelé mají možnost snadno 
participovat na zlepšování života v místě, kde žijí. Zasílání 
podnětů je samozřejmě zdarma, nezabere prakticky žádný 
čas a profitují z něj všichni v obci. Je tedy nesmírně užitečné.  

Zaregistrujte se i Vy!!!

zahraničí. V  loňském roce se takto na území ČR vybralo 
neuvěřitelných 122,3 milionu Kč. V naší farnosti se v  roce 
2019 vybralo krásných 147 356,- Kč.
Za vybrané peníze samozřejmě nevrátíme nikomu zdraví 
nebo rodinu, ale rozhodně vybraný obnos pomůže potřebným 
ulehčit jejich obtíže. Sbírka se pochopitelně „neděje“ sama 
od sebe, stojí na jednotlivých dobrovolnících, nebojím se říci 
– na každém z  nás-vás. Proto bychom chtěli požádat, 
poprosit, všechny lidi dobré vůle o pomoc s  účastí na 
obchůzkách. Každý rok bojujeme s  nedostatkem koledníků - 
zvláště těch dospělých (v každé skupině musí být alespoň 
jeden dospělý, který může být doprovázen dětmi). Na 
koledování není žádná věda – stačí si vzít papírovou korunu, 
kasičku a křídu, dostat vytyčenou lokalitu a jde se na věc. 
Obchůzka trvá podle chuti, většinou ne déle než dvě hodiny, 
dětské koledníky to zpravidla velmi baví a jistě se může 
jednat i o ozdravnou procházku po vánočních „kalorických 
orgiích“, prokládaných pečlivým gaučingem. A ruku na srdce 
– co to jsou dvě hodiny aktivní charity? ;-)
Těšíme se, že i z Vaší obce budeme mít nové 
spolupracovníky. Přihlásit se můžete přímo organizátorům 
sbírky, panu faráři, nebo přes starostu Vaší obce.
                                                                      Patricie Červená
                                                      charita.ceskybrod@gmail.com

Tři králové opět vyrazí na koledu – pojďte také  :)

K začátku roku 
neodmyslitelně 
patří milá a 
užitečná tradice 
– Tři králové, 
kteří obcházejí 
domy a 
přinášejí s  
sebou známé 
požehnání         
K + M + B        
a přání radosti   
v novém roce     
i prosbu            

o pomoc potřebným a na oplátku za každý (i drobný) 
příspěvek věnují jako malý dárek tříkrálové cukříky              
a kalendáře. Jejím cílem je popřát lidem šťastný nový rok     
a formou příspěvků do zapečetěných kasiček získat finance 
na dobročinné projekty v ČR i zahraničí. Z celkového 
výtěžku pomáhá 65% přímo v naší obci (i tentokrát 
podpoříme domácí Hospic NaBlízku, působící i na 
Českobrodsku), 15% využívá na své projekty Charita ve 
středních Čechách a 10% putuje na pomoc potřebným do 
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O čem psala kronika obce v roce 1989

Každoroční zápisy v  obecní 
kronice se věnují různých 
oblastem - počasí, úrodě, 
událostem v  obci, škole, 
jednáním na úřadu (MNV), 
hospodaření, stavební 
činnosti, ale i přehledu dění 
v  národní a zahraniční 
politice. A právě tyto 
záznamy si s  ohledem na 
nadcházející výročí pojďme 
připomenout.

Hned začátek zápisu k  r. 1989 se věnuje novoročnímu 
projevu prezidenta Gustáva Husáka a zmiňována je i 
„přátelská cesta generálního tajemníka KSČ s. Miloše 
Jakeše v  ČLR a KLR“.
Hned v  lednu se pak píše o tom, jak „neblaze a 
znepokojujícím způsobem zapůsobily na naši veřejnost 
rušivé demonstrace na Václavském náměstí v  Praze, 
které se pokusily vyvolat neklid v  souvislosti dvacátého 
výročí tragického skonu Jana Palacha. Demonstrace 
byly rozehnány oddíly Veřejné bezpečnosti.
Se znepokojením přijala naše veřejnost  zprávu o 
zdravotním stavu prezidenta a jeho umístění v  
nemocnici. Koncem března byl už propuštěn do 
domácího léčení“.
Nezapomíná se ani na zahraniční situaci v  Iráku, Iránu, 
ozbrojené konflikty  Afganistánu či Nikaragui i 
nepokoje v  Maďarské lidové republice, „ve kterých 
účastníci dávali najevo nespokojenost se stávajícím 
zřízením a se špatnou hospodářskou situací v  zemi, dále 
bylo požadováno další rozšíření demokratizace a 
rehabilitace nevinně stíhaných občanů v  
předcházejících letech. I v  Polsku při volbách do 
centrálních orgánů Polské lidové republiky zaznamenaly 
značné politické ztráty Polské strany pracujících ve 
prospěch odpůrců vedených předákem 
Walesou…Nemalou měrou zde působily i síly 
náboženského vlivu. 21. srpen byl podnětem k  
demonstracím, zejména v  Praze, kterých se dle úředních 
zpráv zúčastnilo až 1500 osob. Rozruch v  naší 
veřejnosti způsobovaly další neradostné zprávy o 
politické a hospodářské situaci v  sousedním Maďarsku, 
Polsku i NDR. Mimo radikálních kádrových změn ve 
vedení uvedených států docházelo i k  podstatným 
obratům i v  orientaci zahraniční politiky směrem k  
západu, kapitalistickým státům i vyhledávání 
hospodářské pomoci. Všeobecná krize vyvrcholila 
vycestováním přes půl milionu občanů do NSR. Někteří 
se pak vrátili po zjištění, že všude je chléb o dvou 
kůrkách. 
71. výročí ustavení našeho státu 28. října bylo 
vzpomenuto v  místním rozhlase. Současně toto výročí 
bylo opět provázeno demonstracemi a to nejen v  Praze. 
V  naší obci daly podnět k  různým diskusím mezi 
občany. Jak později se ukázalo, tak demonstrace byly 
organizovány sílícím demokratickým vývojem, čemuž 

předcházelo i politické uvolňování v  Sovětském svazu.
U příležitosti 50-tého výročí násilného úmrtí bývalého 
posluchače University Karlovy Jana Opletala, který byl 
v  roce 1939 smrtelně poraněn německými okupanty, 
byla dne 17.11. uspořádána vysokoškolskými studenty 
vzpomínková tryzna na Vyšehradském hřbitově, úředně 
povolená. Odtud se průvod studentů dal směrem do 
středu města, kde byla zcela blokována doprava a dál na 
Národní třídu a to již se skandovanými hesly a protesty 
vyjadřujícími nespokojenost s  vnitřní i zahraniční 
politikou, se stávající hospodářskou situací a 
potlačováním lidských práv. Takže dosud pokojná 
demonstrace studentů přerostla v  závažnou politickou 
situaci. Zásahem speciálních oddílů ministerstva vnitra 
byli účastníci rozehnáni, což se neobešlo bez řady 
vážných poranění. Nastal celostátní kvas- stávky 
studentů, umělců i v  různých odvětvích národního 
hospodářství, různé mítinky a shromažďování lidu. Toto 
vše si vynutilo úplnou změnu našeho státu, uvolnily se 
další demokratické síly, změnila se i orientace v  
hospodářské sféře směrem na vyspělé, převážně západní 
státy…
…Není posláním obecní kroniky a ani není možné 
postihnout veškeré události, které se seběhly po 17. 11. 
1989 a měly podstatný vliv na příští život naší nejširší 
veřejnosti. Jisto je, že přinesly i celou řadu těžko 
odpovidatelných otázek a problémů i skutečnosti, které 
se podstatně promítnou do života každého občana a to 
ne jen občanů naší obce. Demokratizace dala podnět k  
zakládání politických stran, občanských iniciativ s  
různými programy zaměřených dle zájmů různých vrstev 
národa. Nejaktivnější iniciativou se stalo založení 
Občanského fóra. V  naší obci se ustavilo 22. 12. s  
cílem koordinovat politický a hospodářský život. 
Ušlechtilé, demokraticky tvůrčí záměry byly však 
nepříznivě rušeny výhrůžnými anonymními dopisy 
adresovanými řadovým, poctivým občanům a členům 
KSČ. Těm byla dávána vina za dosavadní vývoj v  ČSR 
bez ohledu, že mnozí tito lidé vykonali ku prospěchu naší 
obce a tím i našim občanům mnoho nezištné práce 
vykonané převážně na úkor svého volného času, rodiny a 
svého soukromí.“
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           NOVINKY ZŠ A MŠ POŘÍČANY 

Jíme zdravě a s chutí
I naše školní družina by se ráda v  budoucnu aktivně věnovala 
tématu zdravého stravování. Co máme v plánu? Zrealizujeme 
projektový den, kde si děti např. vyrobí vlastní zdravý talíř dle svého 
uvážení pomocí výstřižků a obrázků z  novin a časopisů. Připravíme 
zdravou dobrůtku, zahrajeme si na zahradníky a budeme poznávat 
různé druhy ovoce a zeleniny a vyrábět z  nich zvířátka či kytičky. 
Než se však do tohoto počinu pustíme, čeká nás přednáška, 
pořádaná mimo jiné Spolkem My a děti z.s. Měli bychom se 
dozvědět, jak jíst pestře, přiměřeně a pravidelně, tj. co jíst, co je 
zdravé, kolikrát denně jíst, jaké jsou základní živiny, které nápoje 
jsou zdravé a které nezdravé, jak nakupovat potraviny a jak s  nimi 
zacházet a mnoho dalšího. A jak to všechno dopadne?  O tom, co 
jsme se dozvěděli a naučili, vás budeme informovat příště -:).
                                                                                          Eva Petříková

Vážení rodiče, žáci a přátelé školy,

ještě jsme se pořádně ani nenadechli a už se blíží první čtvrtletí a my budeme hodnotit, jak se nám vstup do školního roku 
povedl. V  letošním roce nám opět narostl počet tříd. V září jsme jich otevřeli 15 a s každou novou třídou je potřeba navýšit    
i počet učitelů, což není v  posledních letech nijak snadná práce. Proto bych chtěl poděkovat paní Nikole Antoniadu, že 
svolila k zástupu ve druhé třídě na dobu, než seženeme někoho nového, stejně dobrého. Žáci druhého stupně si zvykají na 
nového učitele dějepisu pana Václava Drdu.

Ve škole jsme rok zahájili ve velkém tempu, zavedli jsme nový předmět pěstitelství v  rámci pracovních činností v  sedmé 
třídě. Rozjeli jsme také nové kroužky a opět se rozběhl „Klub mladého diváka“. S  učiteli jsme vyrazili na teambuilding do 
Dvora Králové. Již jsme stihli otestovat osmáky a deváťáky z  přírodovědné gramotnosti, ale především se nám podařilo 
rozjet kvalitní výuku ve všech třídách. Za to děkuji všem svým kolegům a kolegyním. 

Ve školce jsme zahájení plné výuky trochu posunuli, protože nám začátek nového školního roku komplikovaly stavební 
úpravy ve staré  budově MŠ. Díky trpělivosti a ochotě rodičů jsme byli schopni přijmout ty děti, pro které rodiče neměli        
v  prvních týdnech měsíce září hlídání. V polovině října se již vše podařilo dotáhnout do konce. Děkujeme rodičům za 
trpělivost během omezení provozu, ale myslím, že to za to stálo. Děti jsou v  pěkných prostorech vybavených moderní 
vzduchotechnikou a vytápěním. Nový, krásný kabát školky bude snad malou náplastí na nepohodlí ze začátku roku. V  této 
souvislosti musím poděkovat všem zaměstnancům MŠ, vedoucí paní Věře Trnkové za přípravu prostor, a to i o sobotách        
a nedělích, ale především bych chtěl poděkovat našemu školníkovi Milanu Klinderovi, který se rekonstrukci MŠ věnoval 
vysoce nad rámec svých povinností. 

Těšíme se na některé z  akcí, které v  příštích měsících škola připravuje. Opět se ukazuje aktivita naší družiny, která dne 31. 
10. 2019 zorganizovala krásný lampionový průvod a na 4. 12. 2019 připravuje již třetí ročník Vánočního bazárku spojeného   
s  dílničkami. Určitě přijďte, přispějete na dobrou věc. V  sobotu 14.  12. 2019 od 15:00 hodin proběhne každoroční zpívání   
v místním kostele. Měl jsem možnost nakouknout do dílny paní Zuzany Vaníčkové a můžu říct, že se máme letos na co těšit. 
V  lednu nás čeká lyžařský výcvik a hned následující měsíc návštěva zahraničních studentů v rámci projektu EDISON. 
Chcete se zdokonalit v angličtině, chcete poznat nové země? Ubytujte na týden studenta ze zahraničí.

Čeká nás náročný rok plný učení, zkoušek, ale i zábavy, výletů a zážitků. Dělejme společně vše pro to, abychom si ho co 
nejlépe užili.  
                   Václav Pěnkava, ředitel školy

Modernizujeme školní kuchyni           
a jídelnu.

Po modernizaci školní jídelny, která proběhla 
ke konci loňského školního roku a udělala 
radost hlavně žákům základní školy, dostal 
kolektiv zaměstnanců školní jídelny dárek od 
obce Poříčany v  podobě nového 
konvektomatu RATIONAL.
Po krátkém zaškolení od šéfkuchaře 
společnosti Bidfood p. Konečného ho 
využíváme  k přípravě obědů pro naše 
strávníky. Ať již jde o pečení různých druhů 
mas, ryb, či k  přípravě příloh.
Velkou předností nového konvektomatu je jeho 
kapacita na 20 gastronádob, čímž vše 
zvládáme připravit najednou, na rozdíl od jeho 
staršího předchůdce, který měl kapacitu pouze 
6 gastronádob a veškeré tepelné úpravy, 
vzhledem k  jeho malé kapacitě, trvaly 
mnohem déle.
Za dárek zřizovateli děkujeme a věříme, že 
nám pomůže při přípravě chutných a zdravých 
pokrmů ke spokojenosti našich strávníků, 
kterých každý školní rok přibývá.
             za tým pracovníků ŠJ Karel Nehasil, vedoucí ŠJ
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12. ročník Svatováclavského běhu ZŠ POŘÍČANY
                  
V  loňském roce jsem vás na konci článku zval 
na další ročník svatováclavského běhu. A ani 
letos jsme neporušili tradici a 1. října jsme se 
vydali na běh lesem. Opět jsme běželi formou 
soutěže pětičlenných smíšených družstev o 
putovní pohár. Chtěl bych touto cestou 
poděkovat ilustrátorce a režisérce animovaných 
filmů (např. Lichožrouti), paní Galině 

Miklínové, která pro nás vytvořila originální diplom.
Žáci prvních a druhých tříd absolvovali jeden kilometr a plnili tři 
disciplíny: přechod kladiny, házení na kuželky a přenášení raněného 
na nosítkách. Starší žáci běželi 3 km a navíc plnili disciplíny: hod 
kroužkem na tyč, šplhání a přesun po laně. V  každé soutěži musí 
být někdo nejlepší a vítězové byli odměněni putovním pohárem. Pro 
mě jako pořadatele je ovšem nejdůležitější množství dětí, které se 
akce zúčastnily, a to, že všichni podali výkon na hraně svých 
možností. 
Vítězové jednotlivých kategorií:
1. a 2. třída: družstvo z  1. B třídy ve složení Kristýna Klofandová, 
Martin Tuček, Karin Dusilová, Tadeáš Zika, Ondra Zoubek.
3. až 5. třída: družstvo 5. A třídy ve složení Anna Litovová, Agáta 
Smolíková, Veronika Botková, Filip Doucha, Ondřej Čermák.
6. až 8. třída: družstvo 7. třídy ve složení Ilona Nováková, Karolína 
Lukášová, Daniel Tutunaru, Tomáš Pýcha, Vojtěch Vycpálek.
Za rok u 13. ročníku na shledanou! 
                                                                                                   Václav Pěnkava

Lampionový průvod 

V poslední říjnový den uspořádala naše školní družina lampionový 
průvod obcí. Děti, dospělí i prarodiče se tu sešli opravdu v  hojném 
počtu. Vždyť něco takového tu už dlouho nebylo! Téměř všechny 
děti přišly se svým lampionkem a v  masce. Kdo svoje světýlko 
neměl, mohl si ho v  tvořivé dílničce, která byla pro děti připravena, 
vyrobit. Také jsme nezapomněli na ty, kteří dorazili v  maskách. 
Všechny masky byly po zásluze odměněny. Poté se všichni 
zúčastnění se světýlky v ruce vydali společně již setmělými 
Poříčany. Prošli jsme kolem kostela, podél Šembery a bytovek k  
obecnímu úřadu, a zpět ke škole, kde byla celá akce ukončena. 
Všem, kteří si našli čas a přišli, bych chtěla poděkovat a zároveň 

pozvat na další připravovanou 
předvánoční akci  Adventní charitativní 
bazárek dne 4. prosince 2019 od 16.30 
hod. v prostorách naší školy.
                                                         Eva Petříková

Vánoční koncert

Srdečně vás zveme na již tradiční vánoční 
koncert v poříčanském kostele. Tentokrát 
vám zazpíváme v sobotu 14. 12. 2019 od 
15:00. Můžete se těšit na krásné zimní, 
adventní a vánoční písně, které pro vás od 
října nacvičují dva sbory pod vedením paní 
učitelky Zuzany Vaníčkové. Kdo by rád 
přidal svůj hlas k dílu, bude vítán každý 
čtvrtek od 15:00 hodin na zkouškách sboru 
pro druhostupňové děti a dospělé. 
                                                                     Nikola A.
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Novinky z fotbalu
Poříčanské A mužstvo je dvě kola před koncem podzimní části soutěže na předposledním místě. Za námi je už 
jenom Polaban Nymburk. Za postup do divize, která je čtvrtou nejvyšší soutěží, platíme nováčkovskou daň. 
Omluvou snad může být, že vlastně celý podzim hrajeme venku. Jsme sice rádi, že nám Vykáň umožnila odehrát 
podzim u nich, ale doma je doma. Důvodem je probíhající rekonstrukce fotbalových kabin. Dotaci MŠMT již 
máme potvrzenou a práce na stavbě jsou v plném proudu podle harmonogramu prací. Proto se těšíme, až doma 
přivítáme ve druhém jarním kole 15. března Kutnou Horu. 
Béčko je v tabulce zatím na pěkném čtvrtém místě. Své domácí zápasy spolu se žáky hrají v Bříství. Žáci nám 
vstoupili do další sezóny o rok starší a tím pádem zkušenější. Dočkali se prvních bodů za výhry a věříme, že          
v jarních odvetách ještě pár bodů přidají. Přípravky hrají všechny zápasy na venkovních hřištích, v čemž nám 
vyhověl Okresní fotbalový svaz. Předpřípravka hraje soutěž formou turnajů. Na jaře se i ona dočká turnaje na 
domácím hřišti.
Poděkování patří všem trenérům, počínaje áčkem a konče předpřípravkou. Připravují své týmy prakticky na 
staveništi a to chce opravdu pevné nervy.
A ještě na závěr chceme tímto popřát hodně zdraví našemu hlavnímu sponzorovi panu Pačesovi k jeho 75. 
narozeninám, které oslavil v říjnu.
                                                                                                                                                                                                  Jaroslav Hampl

Cvičení jednotek SDH po roce opět                
v  Poříčanech
Sobota 19. října patřila opět hasičskému cvičení. 
Jednotky z  Poříčan, Sokolče, Vykáně, Klučova, 
Rostoklat, Nové Vsi a dalších obcí poměřily své síly     
v  taktickém cvičení základních hasičských dovedností. 
Jednotlivá stanoviště byla rozmístěna na trase mezi 
Poříčany, Hořany a Klučovem. Na Šembeře si jednotky 
si vyzkoušely vytvoření norné stěny při úniku 
nebezpečných látek, u velmi reálně nasimulované 
dopravní nehody pak vyprošťovaly zraněné                   
a poskytovaly první pomoc, čekaly je i úkoly ze 
zdravovědy, práce s  technikou, chemické ochrany nebo 
střelba. 
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Loučení s  létem
Poslední letní den jsme na zahrádce        
U Hroudů připravili posezení u táboráku  
s  písteckou  country kapelou Old boys.  
A protože ke správnému posezení patří 
grilovačka, nechyběla kýta, klobásy a pro 
děti špekáčky na oheň. Určitě to nebylo 
naposledy…

Pouťový jarmark
První zářijová sobota připadla letošnímu 
pouťovému jarmarku. O pohodovou 
atmosféru se postarala kapela Péro za 
kloboukem, pro děti nechyběla pohádka   
a tvořivé dílny. Stánky rukodělných 
výrobků, kosmetiky, šperků, textilních 
dekorací, medu, keramiky či košíků letos 
doplnily třeba čerstvé sýry z  Kostelní 
Lhoty. A svou produkci představilo 
klučovské vinařství manželů Šinkových, 
jejichž degustace stála za to :-).
Samozřejmě nechyběla soutěž o nejlepší 
koláč,  letos se samostatnou dětskou 
kategorií. Absolutním vítězem soutěže    
(v obou kategoriích) se stal Štěpán Dusil  
s  famózním čokoládovým dortem, který 
sice díky teplému počasí nechtěl držet 
formu, ale ochutnávajícím to vůbec 
nevadilo, a tak zvítězil na plné čáře! 
Velká gratulace a těšíme se na příští rok.

VÍTĚZNÝ ČOKOLÁDOVÝ KOLÁČ 
Štěpán Dusil

„…zvládne ho fakt dítě, 
tajemství, proč je tak 
dobrý, je v té miliardě 
kalorií uvnitř :‐)“

Dvoje kakaové věnečky 
rozemeleme v mixeru       
a smícháme s 1/3 
rozpuštěného másla. 
Vzniklou hmotu  
namačkáme na dno kulaté 
rozevírací formy. 
Necháme na 15 minut 
zapéct v troubě při 180 
stupních a následně 
necháme vychladnout 
(tento krok lze vynechat). 

500 ml smetany ke šlehání zahříváme             
v kastrůlku spolu s 500 g kvalitní čokolády na 
vaření (např. té z Lidlu). Vymícháme do 
hladka a ihned nalejeme na korpus. Necháme 
chladit aspoň 3 hodiny, lépe přes noc. 
Následně zdobíme čerstvými malinami, ten 
na jarmarku byl navíc ozdoben bílou 
čokoládou.

KARAMELOVÉ ŘEZY
paní Jana Dvořáková z Klučova
300 g hladké mouky
200g cukru
1 dcl oleje
kypřící prášek
¼ mléka
2 lžíce kakaa
Zpracujeme těsto a nalijeme na vymazaný 
a vysypaný plech, 20‐30 minut pečeme.
NÁPLŇ : 
½ l mléka
20 dkg másla (rum)
2 vanilkové pudinky
2 vanilkové prášky
Umícháme a uvaříme pudink a natřeme na zchladlou buchtu.
2 balení BEBE sušenek poklademe na teplý pudink 
a necháme hodinu chladnout.
ČOKOLÁDA:
20 dkg másla
20 dkg čokolády na vaření
(5 lžic rumu)
½ plechovky karamelového salka
Rozpustíme ve vodní lázni, nalijeme na ztuhlý karamelový 
krém a rozetřeme. Do druhého dne necháme v  lednici zchladnout.
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Koutek pro nejmenší . . .

Aleš Kadeřábek

 najděte 9 rozdílů                                                           

LESNÍ ŠKOLKA POŘÍČANY
prodává

VÁNOČNÍ STROMKY

Pátek - Sobota - Neděle

  29.11. - 1.12.
    6. - 8.12.
 13. - 15.12.

od 8 do 17 hodin
Poříčany u mlýna (ul. Klučovská)     

p. Koláček, tel.: 739 108 418

Máte zájem o návštěvu
MIKULÁŠE s ČERTY a ANDĚLEM?

Pokud ano, my Vás 
5. prosince rádi navštívíme!

Objednávky volejte 
každý den po 17. hod.

na telefonní číslo 
737 043 383
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